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Nyírmártonfalva Községi Önkormányzat Képviselő-testülete 

 
PÉNZÜGYI-ÜGYRENDI BIZOTTSÁGA 

 
2012.  november 26-án  tartott  ülésének jegyzőkönyve 

 
 
 

Az ülésen hozott határozat száma Tárgya 
8/2012. (XI. 26.) Költségvetési rendelet módosításáról szóló rendelet-

tervezet megtárgyalása 
9/2012. (XI. 26.) I-III. n. éves gazdálkodásról szóló tájékoztató 

megtárgyalása 
10/2012. (XI. 26.) 2013. évi ktgv-i koncepció megtárgyalása 
11/2012. (XI. 26.) Helyi iparűzési adóról szóló rendelet-tervezet 

megtárgyalása 
12/2012. (XI. 26.) AP 500-as típusú pótkocsi beszerzésének javaslata a 

testület előtt elfogadásra 
13/2012. (XI. 26.) ÁMK költségvetésének módosítására javaslat 
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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 
 

Készült: Nyírmártonfalva Községi Önkormányzat Képviselő-testülete Pénzügyi- 
 Ügyrendi Bizottsága 

2012.  november 26-án  tartott üléséről 
 
Jelen vannak: Kövér Mihály Csaba polgármester 

Madarászné Mindig Erzsébet biz. Elnök 
Antal Gábor, Kövér Attila bizottsági tagok 
Reszler György könyvvizsgáló 
Bodnárné Papp Éva pénzügyi csoportvezető 

 
 Balázs László jegyző 
  
Lakosság részéről: ---- 
 
 
Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök köszönti a megjelenteket, megállapítja, hogy az 
ülés határozatképes, azt megnyitja. Javaslatot tesz a napirendi pontok megtárgyalására. 
 
 
A napirendhez más javaslat nem volt, a bizottság a napirendi pontot  
egyhangúlag elfogadta. 
 
 
N A P I R E N D : 
 
1. NAPIREND 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz írásban mellékelve.) 
 
 

1. A települési önkormányzat 2012. évi költségvetésének módosítása 
Előadó: Kövér Mihály Csaba polgármester 
 

2. Tájékoztató a települési önkormányzat I-III. negyedévi gazdálkodásáról 
Előadó: Kövér Mihály Csaba polgármester 
 

3. A települési önkormányzat 2013. évi költségvetési koncepciója 
Előadó: Kövér Mihály Csaba polgármester 
 

4. Helyi iparűzési adóról szóló rendelet-tervezet megtárgyalása 
Előadó: Kövér Mihály Csaba polgármester 
 

5. Pótkocsi beszerzésére közbeszerzési eljárás előkészítése 
Előadó: Kövér Mihály Csaba polgármester 
 

6. ÁMK költségvetésének módosítása 
Előadó: Kövér Mihály Csaba polgármester 

 
 
1. NAPIREND 
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(Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz írásban mellékelve.) 
 
Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök: Van-e kiegészítés? 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: Nincs. Központi hatáskörben hét, saját hatáskörben pedig 
egy módosítás van. 
 
Bodnárné Papp Éva pénzügyi csoportvezető: Szakfeladatok közötti előirányzat módosításról 
van szó. A rehabilitációs hozzájárulást beterveztük, viszont a létszám miatt nem kell 
befizetnünk. 
 
Kövér Attila bizottsági tag: Az előterjesztés tartalmazza a gyereklétszám csökkenés miatti 
normatíva lemondást is.  
 
Bodnárné Papp Éva pénzügyi csoportvezető: Csökkent a gyereklétszám, ezért le kell 
mondanunk valamennyi támogatást. 
 
Kövér Attila bizottsági tag: Időközben a tervezetthez képest csökkent? 
 
Bodnárné Papp Éva pénzügyi csoportvezető: Igen. 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: Negyedévente hozzá kell igazítani a tervezetthez a 
normatívát.  
 
Madarászné Mindig Erzsébet pénzügyi csoportvezető: Van-e még hozzászólás? (Több 
hozzászólás nem volt.) Javaslom a képviselő-testület előtt az anyag elfogadását. 
 
A bizottság 3 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 
 

8/2012. (XI. 26.) sz. PÉNZÜGYI-ÜGYRENDI 
BIZOTTSÁGI HATÁROZAT 
 
a bizottság: 
 
a 2012. évi költségvetési rendelet módosításáról szóló rendelet-tervezetet 
megtárgyalta, azt javasolja a képviselő-testület előtt elfogadásra. 
 
Megbízza a bizottság elnökét, hogy a bizottság döntéséről a képviselő-testületet 
tájékoztassa. 
 
Felelős: Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök 
Határidő: 2012. november 26. 

 
 
2. NAPIREND 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz írásban mellékelve.) 
 
Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök: Kiegészítés van-e?  
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: Nincs kiegészítés. 
 
Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök: Hozzászólás? (Hozzászólás nem volt.) Kérdés? 
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Antal Gábor bizottsági tag: A médiából láthatjuk, hogy ötezer lélekszám alatti települések 
hiteleit a kormány elengedi. A folyószámla hitelkeretből mennyit merítettünk ki? A mi 
esetünkből valószínű ebből a hitelfajtából nem engednek el. 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: Törvényjavaslat van beterjesztve, de nincs elfogadva. 
Elvileg van ígéret arra vonatkozóan, hogy a folyószámla hiteleket is elengedik, de alapvetően 
a működési, fejlesztési hitelek tőke és kamatait engedik el. A folyószámla hitelt nem 
használtuk ki, nem voltunk rászorulva, ezért nem nyúltunk hozzá, hogy ne fizessünk kamatos. 
Egy stabil gazdálkodás volt a hátunk mögött. Nagyon sok önkormányzatnál százmillió forint 
nagyságrendű kötvények is vannak kibocsátva. Most nem soká vissza kellene fizetniük ezek 
kamatait, amit nem bírnának megfizetni. 
 
Antal Gábor bizottsági tag: Az I-III. negyedéves gazdálkodásról szóló tájékoztatót 
áttanulmányozva, a tervezett költségvetésen belül várható volt ez a teljesítés. A takarékos 
gazdálkodás ismét megfogalmazódik az előterjesztésben. Nem rossz ez a 72%-os bevételi és a 
67%-os kiadási teljesítés. Megjegyzi az előterjesztés, hogy jó az együttműködés az 
intézményekkel. Az ÁMK eseti bevételeit a későbbi napirendben tárgyaljuk. Az intézmény 
nem állt feladata magaslatán, pl. a bérleti díjak tekintetében. Majd a napirend tárgyalásakor 
látjuk ezt. Ez az eredmény is egy odafigyelő, komoly munka eredménye. Javaslom a 
tájékoztató elfogadását.  
 
Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök: Arányos, kiegyensúlyozott gazdálkodás folyt. 
Más önkormányzatok most jobban járnak a hitel elengedése miatt, de talán a kormány 
kárpótolja majd a többi önkormányzatot is valamilyen módon. Javaslom az anyagot a 
könyvvizsgálói véleménnyel együtt elfogadásra. 
 
A bizottság 3 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 
 

9/2012. (XI. 26.) sz. PÉNZÜGYI-ÜGYRENDI 
BIZOTTSÁGI HATÁROZAT 
 
a bizottság: 
 
Nyírmártonfalva Községi Önkormányzat I-III. negyedéves gazdálkodásáról 
szóló tájékoztatót megtárgyalta. A tájékoztatót javasolja elfogadásra a hozzá 
tartozó könyvvizsgálói véleménnyel együtt. 
 
Megbízza a bizottság elnökét, hogy a bizottság döntéséről tájékoztassa a 
képviselő-testületet. 
 
Felelős: Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök 
Határidő: 2012. november 26. 
 

 
 
 
 
3. NAPIREND 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz írásban mellékelve.) 
 
Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök: Van-e kiegészítés? 



 5

 
Kövér Mihály Csaba bizottsági elnök: A mai tudásunk a hatályos jogszabályok szerint ezt a 
koncepciót tudtam előterjeszteni. December közepére ígérik az országos költségvetést. 
Jelenleg nyolcszázmilliárdos megszorító csomag van benyújtva, még nem látjuk, mi várható 
pontosan. Ez évhez képest az önkormányzati szférából négyszázmilliárdos forráskivonás 
várható. Ettől függetlenül össze kell állítani november 15-ig a koncepciót. A 
szennyvízberuházás intenzitása még mindig nincs aláírva, így az eredetileg aláírt támogatási 
szerződés szerinti önrészt kell egyenlőre beterveznünk. Nem adjuk fel a játszótér pályázatot 
sem. Az idén ebből a pályázatból kimaradtunk, Nyírmártonfalva nem pályázhatott a Leader 
miatt. Az Óvoda utca szerepel a koncepcióban.  
 
Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök: Kérdés? (Kérdés nem volt.) Hozzászólás? 
 
Antal Gábor bizottsági tag: Nem csodálkozom, hogy ebben a koncepcióban csak ennyit 
jelenítettünk meg. Valóban nincs még elfogadott állami költségvetés. Ráadásul egyik napról a 
másik napra változnak a dolgok. A költségvetésünket sem lesz könnyű összeállítani. A 
koncepciót elfogadásra javaslom. 
 
Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök: Azért a stratégiailag fontos és régebben 
tervezett dolgaink meg vannak itt jelenítve. Kérdés? 
 
Kövér Attila bizottsági tag: A bevételek növelésénél szerepel az előterjesztésben a felesleges 
vagyontárgyak értékesítése. Mik ezek a vagyontárgyak? 
 
Kövér Mihály Csaba polgármeste3r: Lehet, hogy meg kell lépni adott esetben, hogy a régi 
pótkocsit eladjuk. Amennyiben nem muszáj, akkor nem adjuk el, még az új pótkocsi 
beszerzése esetén sem. Szükség lehet mindkettőre, főleg a közmunkaprogram miatt. Adott 
esetben szolgálati lakás értékesítése, stb. is szóba jöhet. Nem felesleges dolgok ezek, de 
szükség esetén bevétel lehet belőlük. 
 
Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök: Javaslom a képviselő-testület előtt a 
koncepciót elfogadásra. Egyetért-e a bizottság? 
 
A bizottság 3 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 
 

10/2012. (XI. 26.) sz. PÉNZÜGYI-ÜGYRENDI 
BIZOTTSÁGI HATÁROZAT 
 
a bizottság: 
 
Nyírmártonfalva Községi Önkormányzat 2012. évi költségvetési koncepcióját 
megtárgyalta, azt javasolja a képviselő-testület előtt elfogadásra. 
 
Megbízza a bizottság elnökét, hogy a bizottság döntéséről tájékoztassa a 
képviselő-testületet. 
 
Felelős: Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök 
Határidő: 2012. november 26. 
 

 
4. NAPIREND 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz írásban mellékelve.) 
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Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök: Van-e kiegészítés? 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: A kommunális adó maximum felső határa abban a 
leíratban, amit a Belügyminisztérium leküldött hozzánk: huszonhatezer forint éves szinten. A 
kommunális adó emelésére nem teszek javaslatot, tudom, milyen anyagi helyzetben vannak a 
lakosaink. A kormányzat részéről az adómaximalizálás a cél. A másik az iparűzési adó, amit 
emelhetünk. Nyilván ez is teher, de aki itt nálunk komoly részt vállal ebből, az a Nyírerdő Zrt. 
Erdészete. A környék településein mindenhol két százalékra emelik fel az iparűzési adót. 
 
Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök: Egyetértek azzal, hogy ne emeljük meg a 
kommunális adót. Én nagyon sajnálom a vállalkozókat is az iparűzési adó emelése miatt. 
Kérdezem a bizottság véleményét. 
 
Kövér Attila bizottsági tag: A polgármesterrel értek egyet. Tényleg a Nyírerdő Zrt-t érinti 
legjobban az iparűzési adó emelése. Én 1,9% iparűzési adót javaslok.  
 
Antal Gábor bizottsági tag: A szakminisztérium nyilatkozott, hogy ha két százalékon aluli 
iparűzési adó lesz megállapítva, akkor kiszámolják, hogy mennyi adót kellene még 
beszednünk, és a különbözetet leveszik a támogatásból. A cél az, hogy én szedjem be az adót. 
A kommunális adónál viszont akkor a különbség, hogy hiába is emelném fel egy-két ezer 
forinttal, csak a lakosságot haragítanánk meg, de még akkor is nagy lenne a szankció. 
 
Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök: A környéken már mindenhol két százalék az 
IPA? 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: Nem. Általában 1,5-1,6 százalék. Vámospércsen talán 2 
százalék. 
 
Kövér Attila bizottsági tag: A kommunális adónál is szankció van 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: Igen. 
 
Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök: Kérem a javaslatokat. 
 
Kövér Attila bizottsági tag: Két százalékot javaslok. 
 
Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök: Egyetért-e a bizottság? 
 
 
A bizottság 3 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 
 
 

11/2012. (XI. 26.) sz. PÉNZÜGYI-ÜGYRENDI 
BIZOTTSÁGI HATÁROZAT 
 
a bizottság: 
 
a helyi iparűzési adóról szóló rendelet-tervezetet megtárgyalta, azt javasolja a 
képviselő-testület előtt elfogadásra azzal, hogy az iparűzési adó mértékét két 
százalékban állapítsa meg. 
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Felhívja a bizottság elnökét, hogy a bizottság döntéséről tájékoztassa a 
képviselő-testületet. 
 
Felelős: Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök 
Határidő: 2012. november 26. 

 
 
 
5. NAPIREND 
(Szóbeli előterjesztés.) 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: Tavaly év végén 5,6 millió forint megjelent a számlánkon, 
amit csak úgy utaltak részünkre. Ez év december 31-éig ezt a pénzt el kell költeni, amit 
tudtunk a közfoglalkoztatásra költöttünk belőle, azokra az eszközökre, amik esetleg 
kimaradtak a tervezésből. Most még van ebből a pénzből 2,5 millió forintunk körülbelül. Egy 
pótkocsi beszerzését tervezzük belőle, ami szintén mezőgazdasági gépnek minősül, ezért 
közbeszereztetnünk kell, mivel ez évben már átléptük a nyolcmillió forintos közbeszerzési 
értékhatárt. Amennyiben nem költjük el a 2,5 millió forintot, vissza kell fizetnünk azt. 
 
Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök: Én egyetértek a pótkocsi beszerzésével. 
Kérdés? (Kérdés nem volt.) Hozzászólás? (Hozzászólás nem hangzott el.) Egyetért-e a 
bizottság? 
 
 
A bizottság 3 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 
 
 

12/2012. (XI. 26.) sz. PÉNZÜGYI-ÜGYRENDI 
BIZOTTSÁGI HATÁROZAT 
 
a bizottság: 
 
az AP 500-as típusú pótkocsi beszerzését javasolja a képviselő-testület előtt 
elfogadásra. 
 
Megbízza a bizottság elnökét, hogy a bizottság döntését ismertesse a képviselő-
testület előtt elfogadásra. 
 
Felelős: Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök 
Határidő: 2012. november 26. 
 

6. NAPIREND 
(Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz írásban mellékelve.) 
 
Kövér Mihály Csaba polgármester: Jelenleg egy határozati javaslat jóváhagyásáról lenne szó, 
amely tartalmazza, hogy módosítsuk az ÁMK költségvetését majd. 
 
Bodnárné Papp Éva pénzügyi csoportvezető: Lesz még később más okok miatt is előirányzat 
módosítás, de itt az ÁMK esetében már szükség van rá, pl. a könyvtári szolgáltatás 
szakfeladat dologi kiadások előirányzata csökkenne. Az előterjesztésben pontosan leírtuk, 
hogy milyen előirányzatok módosulnak majd. 
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Balázs László jegyző: Azért is szükség van előirányzat módosításra, mert Szakály Zsolt 
iskolatitkárnak szüksége van még egy iskolatitkári képesítésre is, amit a törvény kötelező tesz, 
és amelynek a díja 130.000 forint. Az ÁMK kifizeti a tanfolyam díját. 
 
Antal Gábor bizottsági tag: Egyetértek a módosítással. 
 
Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök: Kérdés? (Kérdés nem volt.) Hozzászólás? 
(Hozzászólás nem hangzott el.) Javasoljuk az ÁMK költségvetésének módosítását? 
 
A bizottság 3 igen szavazattal a következő határozatot hozza: 
 

13/2012. (XI. 26.) sz. PÉNZÜGYI-ÜGYRENDI 
BIZOTTSÁGI HATÁROZAT 
 
a bizottság: 
 
az ÁMK költségvetésének módosítására vonatkozó, az előterjesztés szerinti 
előirányzat módosításokat javasolja a képviselő-testületnek elfogadásra. 
 
Megbízza a bizottság elnökét, hogy a bizottság döntéséről tájékoztassa a 
képviselő-testületet. 
 
Felelős: Madarászné Mindig Erzsébet bizottsági elnök 
Határidő: 2012. november 26. 
 

 
Más az ülésen nem hangzott el, a bizottság elnöke megköszöni a megjelenést, az ülést 
berekeszti. 

 
 

k. m. f. 
 

/:Kövér Mihály Csaba:/       /:Balázs László:/ 

       polgármester         jegyző 

 

 

 

/:Madarászné Mindig Erzsébet:/ 

bizottsági elnök 


